
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Preissa 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 maja 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Janusza Piechocińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z zagłębianiem się w zagadnienie fotowoltaiki kieruję do Pana Ministra kolejne nurtujące 

mnie i, jak sądzę, bardzo ważne przemyślenia, zanim rządowy projekt ustawy trafi pod obrady Sejmu. Zwra-

cam się do Pana Ministra z prośbą o interpretację i udzielenie odpowiedzi na przedstawione pytania, które są 

kontynuacją wcześniej złożonego przeze mnie oświadczenia na ten temat. 

1. Liczba miejsc pracy w energetyce odnawialnej, w tym w sektorze energii fotowoltaicznej, wynosi w 

Niemczech około 400 000. Jaka liczba miejsc pracy w energetyce odnawialnej, w tym w sektorze energii 

fotowoltaicznej, istnieje obecnie w Polsce? Ile z tych miejsce pracy przypada na poszczególne technologie? 

2. Kosztów rozwoju OZE nie można oprzeć jedynie na polskim kapitale. Czy Ministerstwo Gospodarki 

dysponuje danymi dotyczącymi tego, że przy ograniczeniu instalacji do 2 MW dalej istniej zainteresowanie 

inwestorów tą branżą? 

3. Instalacje do 2 MW, w przeciwieństwie do 10 MW, z powodów ekonomicznych mogą być podłączane 

tylko do sieci średniego napięcia oraz do stacji GZP po stronie średnich napięć. Czy wiadomo, jaka jest moż-

liwość przyłączenia instalacji do średniego napięcia i jaki jest potencjał mocy przyłączeniowych sieci śred-

niego napięcia do 2020 r.? 

4. W przypadku instalacji wytwórczych do 2 MW nie jest wymagana ekspertyza oddziaływania na sieć. 

Czy wiadomo, jak zachowa się system, jeśli dla instalacji fotowoltaicznych nie będzie można zaprognozować 

na podstawie analiz oddziaływania na sieć? Jak ten system będzie obsługiwany i kontrolowany? 

Z wyrazami szacunku 

Sławomir Preiss 




